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PROTOKÓŁ Nr XXXII/22 

sesji Rady Gminy Siemyśl, 

która odbyła się dnia 24 października 2022 r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury i Bibliotece w Siemyślu 

 

 Sesja Rady Gminy Siemyśl rozpoczęła się o godzinie 11:08, a zakończyła się 

o godzinie 13:14. 

 Ustawowy skład Rady Gminy Siemyśl wynosi 15 radnych. W obradach sesji 

Rady Gminy uczestniczyło 13 radnych (nieobecni byli radni Karol Mata i Piotr 

Śliwiński). Ponadto w sesji uczestniczyło 12 osób spoza Rady Gminy. Listy 

obecności stanowią załączniki nr 1 - 3 do protokołu sesji.  

Sesję otworzył słowami: „otwieram sesję Rady Gminy Siemyśl” i prowadził 

Przewodniczący Rady Gminy Siemyśl Janusz Tasak (dalej: Przewodniczący Rady). 

 Sesję protokołowała pracownik Urzędu Gminy Siemyśl  Justyna Sacha. 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji 

uczestniczy wymagana liczba radnych (kworum) – obrady sesji były prawomocne. 

Następnie powitał wszystkich obecnych i oglądających sesję mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.  

4. Informacja o pracy komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Siemyśl na 2022 r. (druk 

nr 278). 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Siemyśl na 2022 r. (druk nr 279). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości (druk 

nr 280). 

10. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych na terenie Gminy Siemyśl 

za rok szkolny 2021/2022 (druk nr 281). 

11. Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych. 

12. Wolne wnioski, interpelacje radnych, zapytania i odpowiedzi. 

13. Zamknięcie sesji. 

Wniosków lub uwag dotyczących porządku obrad nie wniesiono.  

 

Rada Gminy zajęła się sprawą przyjęcia protokołu poprzedniej sesji. Był 

on wyłożony do wglądu dla radnych. Nie wniesiono żadnych uwag dotyczących 

protokołu. Protokół poprzedniej sesji został poddany pod głosowanie i jednogłośnie 

przyjęty przez Radę Gminy. Protokół głosowania w sprawie przyjęcia protokołu 

poprzedniej sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji (głosowanie za pomocą 

urządzeń elektronicznych). 

 

Przewodniczący Komisji ds. Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 

Stanisław Chabera przedstawił informację dotyczącą połączonego posiedzenia 
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Komisji ds. Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji ds. Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Sportu, które odbyło się 24 października 2022 r. Poinformował 

o wydaniu pozytywnych opinii dotyczących projektów uchwał wniesionych pod 

obrady sesji. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Michał Paszko przedstawił 

informację dotyczącą posiedzenia w dniu 19 września 2022 r. w sprawie analizy 

kosztów poniesionych w 2021 i 2022 roku z tytułu delegacji służbowych pracowników 

Urzędu Gminy Siemyśl, zgodnie z planem pracy ww. komisji. 

Uwag dotyczących przedstawionych informacji nie zgłoszono. Informacje 

dotyczące posiedzeń komisji stanowią kolejno załączniki nr 5 i nr 6 do protokołu 

sesji. 

 

Wójt Gminy Siemyśl Marek Dołkowski (dalej: Wójt Gminy) przedstawił 

informację dotyczącą pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Wójt Gminy 

ponadto: 

- złożył podziękowania na ręce radnego i Sołtysa Sołectwa Byszewo Krzysztofa 

Wersa za zaproszenie i za organizację dożynek w dniu 1 października 2022 r.; 

- powiedział, że spotkanie w dniu 11 października 2022 r. dotyczyło spraw 

związanych z przebudową Szkoły Podstawowej w Charzynie; 

- poinformował, że przedstawiciele spółek farm wiatrowych wybudowanych na 

terenie gminy przekazali szacunkowe informacje dotyczące planowanych wpływów 

do budżetu gminy z tytułu podatku od nieruchomości; 

- powiedział, że podczas posiedzenia w sprawie budżetu na 2023 r. 

zorganizowanego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty (w dniu 14 

października 2022 r.) uzyskał informację o nieuwzględnieniu złożonego przez 

Prezydent Miasta Kołobrzeg wniosku o umorzenie składki członkowskiej; 

- powiedział, że spotkanie z przedsiębiorcą Ryszardem Tomczykiem dotyczyło 

rozmowy na temat funkcjonowania oświetlenia ulicznego na terenie gminy; 

- poinformował, że nie mógł uczestniczyć w dożynkach w Charzynie (które odbyły się 

24 września 2022 r.) oraz pogratulował i podziękował organizatorom; 

- pogratulował Kołu Gospodyń Wiejskim w Charzynie uczestnictwa w finale III edycji 

Festiwalu „Polska od Kuchni”; 

- wyraził nadzieję na kontynuację wydarzenia pn. „Weekend z Pupilem”. 

Radny Stanisław Chabera zapytał, o jakich inwestycjach mówiono podczas 

spotkania z Wicestarostą Kołobrzeskim w dniu 7 października 2022 r. 

Wójt Gminy odpowiedział, że ww. dnia złożył propozycje, o których informował 

radnych i które zawarł w piśmie z dnia 30 września 2022 r. do Zarządu Powiatu w 

Kołobrzegu (dalej: Zarządu Powiatu). Chodziło również o zaplanowanie wycinki 

drzew na terenie gminy oraz o dokonanie nasadzeń (we współpracy z Zarządem 

Dróg Powiatowych w Kołobrzegu – dalej: ZDP). 

Radny Chabera odniósł się do wypowiedzi Wójta Gminy mówiąc, że sam 

niejednokrotnie składał wnioski o dokonanie czynności naprawczych dotyczących 

dróg do Dyrektora ZDP, które pozostały bez odpowiedzi. Dlatego też radny poprosił o 

zaproszenie ww. dyrektora na sesję Rady Gminy. 

Wójt Gminy podziękował Dyrektor ZDP za przekazanie drewna pozyskanego z 

wycinki drzew. 
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Radny Grzegorz Łojek stwierdził, że ww. piśmie, które Wójt Gminy skierował 

do Zarządu Powiatu, nie zawarto potrzeby przebudowy drogi Kędrzyno-Głąb. 

Wójt Gminy odniósł się do ww. wypowiedzi radnego mówiąc, że konieczność 

wyremontowania tej drogi wskazał już podczas procedury tworzenia przez Zarząd 

Powiatu wniosku o dofinansowanie w ramach programu rządowego „Polski Ład”. 

Radny Grzegorz Łojek zwrócił się do obecnej na sesji radnej Rady Powiatu w 

Kołobrzegu (i jednocześnie członkini Zarządu Powiatu) Agnieszki Bany mówiąc, że 

planowana na wrzesień bieżącego roku wycinka drzew nie została dokonana. 

Powiadomił również o konieczności przycięcia odrostów drzew przy drogach 

powiatowych, w szczególności na zakrętach w Unieradzu i w Kędrzynie. 

Wójt Gminy odniósł się do ww. wypowiedzi mówiąc, że wystosuje odpowiednie 

pismo  w tej sprawie. 

Radny Grzegorz Łojek zapytał, czego dotyczyło spotkanie w ramach 

zorganizowanego Lokalnego Partnerstwa na rzecz Wody. 

Zastępca Wójta Gminy Mirosław Gładki (dalej: Zastępca Wójta) odpowiedział, 

że ww. spotkanie miało charakter założycielski (dokonano wyboru rady i zarządu). 

Sama organizacja ma zajmować się szeroko pojętą gospodarką wodami prowadzoną 

przez jej członków. 

Radny Wiesław Hrycenko zadał pytanie o to, w jakim celu Wójt Gminy spotkał 

się z właścicielem Zakładu Oświetlenia Dróg w Karlinie oraz poprosił o przybliżenie 

tematu szkolenia z problematyki spraw obronnych, w którym uczestniczył Wójt Gminy 

w dniach 19-21 października br. 

Wójt Gminy: 

- przypomniał, w jakim celu spotkał się z ww. przedsiębiorcą; 

- poinformował o planowanej wymianie ulicznych opraw energochłonnych; 

- oznajmił, że nie może mówić o szczegółach ww. szkolenia, jednak pokrótce 

przybliżył jego tematykę. 

Innych uwag dotyczących przedstawionej informacji nie zgłoszono. Informacja 

dotycząca pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 7 

do protokołu sesji. 

 

Następnie Skarbnik Gminy Dorota Galant (dalej: Skarbnik Gminy) omówiła 

projekt uchwały Rady Gminy Siemyśl w sprawie zmian w budżecie Gminy Siemyśl na 

2022 r. (druk nr 278). Niniejszy projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

sesji.  

 Uwag lub wniosków dotyczących tego projektu uchwały nie wniesiono.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie i jednogłośnie przyjęty 

przez Radę Gminy. Uchwała Nr 249/XXXII/22 stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

sesji. Protokół głosowania uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Siemyśl 

na 2022 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji (głosowanie za pomocą 

urządzeń elektronicznych). 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały Rady Gminy Siemyśl 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Siemyśl na 2022 r. (druk 

nr 279). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji.  
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Radny Michał Paszko zapytał, na jakim etapie są realizowane inwestycje 

dotyczące budowy miejsc postojowo-rekreacyjnych w Trzyniku i Charzynie oraz 

oczyszczanie brzegów stawu w Charzynie. 

Wójt Gminy odpowiedział, że firma wykonująca zadanie oczyszczenia stawu w 

Charzynie rozpoczęła prace 24 października 2022 r. 

Zastępca Wójta powiedział, że: 

- w połowie bieżącego roku został podpisany aneks do umowy o dofinansowanie 

budowy miejsc postojowo-rekreacyjnych, na podstawie którego termin rozliczenia 

inwestycji został wydłużony do połowy 2024 r.; 

- rozpoczęcie ww. prac nastąpi w okresie wiosennym w 2023 r. w związku z 

planowanym dokonaniem nasadzeń oraz trwającym obecnie oczyszczaniem stawu 

(w pobliżu którego mają powstać ww. miejsca rekreacyjne). 

Wójt Gminy dodał również, że: 

- trwają przygotowania dotyczące ogłoszenia przetargów na budowę miejsc 

postojowo-rekreacyjnych; 

- przygotowano przetarg na odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców gminy w 

2023 r., w którym uwzględniono zapis o potrzebie zorganizowania zbiórki odpadów 

wielkogabarytowych w okresie wiosennym; Zastępca Wójta poinformował też, że w 

dniu niniejszej sesji o godzinie 9:00 ukazało się odpowiednie ogłoszenie dotyczące 

tego przetargu. 

Innych uwag lub wniosków dotyczących tego projektu uchwały nie wniesiono.  

Ww. projekt uchwały został poddany pod głosowanie i jednogłośnie przyjęty 

przez Radę Gminy. Uchwała Nr 250/XXXII/22 stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

sesji. Protokół głosowania uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Siemyśl na 2022 r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji 

(głosowanie za pomocą urządzeń elektronicznych). 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek 

podatku od nieruchomości (druk nr 280). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu sesji. Skarbnik Gminy poinformowała również, że w sytuacji przyjęcia 

zwiększonych stawek zaproponowanych w projekcie uchwały i uiszczania 

odpowiednich kwot przez wszystkich zobowiązanych podatników, prognozowane 

wpływy do budżetu w przyszłym roku wzrosną o ok. 218 000,00 zł. 

Wójt Gminy zwrócił uwagę na potrzebę zwiększenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości z uwagi na rosnący poziom inflacji oraz podwyższenie 

tzw. stawek ministerialnych. 

Uwag lub wniosków dotyczących tego projektu uchwały nie wniesiono.  

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie i jednogłośnie przyjęty 

przez Radę Gminy. Uchwała Nr 252/XXXII/22 stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

sesji. Protokół głosowania uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości stanowi załącznik nr 16 do protokołu sesji (głosowanie za pomocą 

urządzeń elektronicznych). 

 

Przewodniczący Rady poinformował o przedłożonej Informacji o stanie 

realizacji zadań oświatowych na terenie Gminy Siemyśl za rok szkolny 2021/2022 

(druk nr 281 – załącznik nr 17 do protokołu sesji). Sekretarz Gminy poinformował, że 

ww. informację przedstawił podczas połączonego posiedzenia komisji przed sesją, a 
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odpowiedzi na szczegółowe pytania mogą udzielić obecni na sesji dyrektorzy szkół 

podstawowych. 

Radna Grażyna Martysz-Kociak: 

- podziękowała za obszerne opracowanie ww. informacji; 

- zwróciła uwagę na zwiększoną potrzebę kształcenia uczniów ze specjalnymi 

potrzebami; 

- zapytała o to, jakie szkoły ponadpodstawowe wybrali byli uczniowie oraz o to, czy 

absolwenci zmienili swoje preferencje w tym zakresie. 

Jako pierwsza odpowiedzi udzieliła Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Armii 

Krajowej w Charzynie Elżbieta Korczewska (dalej: Dyrektor szkoły w Charzynie) 

mówiąc, że w poprzednim roku szkolnym było 17 absolwentów, z czego: 

- 5 uczniów wybrało szkołę branżową (większość wybrała zawód kucharza); 

- 5 uczniów zdecydowało się kontynuować naukę w technikum (w zawodach: technik 

reklamy, technik żywienia, technik informatyk, policjant i funkcjonariusz straży 

granicznej); 

- 7 uczniów wybrało liceum ogólnokształcące (w większości Zespoł Szkół im. H. 

Sienkiewicza w Kołobrzegu). 

Wszyscy ww. uczniowie kontynuują edukację w szkołach na terenie powiatu 

kołobrzeskiego. 

Następnie na ww. pytanie odpowiedział Dyrektor Szkoły Podstawowej im. 

Noblistów Polskich w Siemyślu Zbigniew Walkiewicz (dalej: Dyrektor szkoły w 

Siemyślu) mówiąc, że: 

- uczniowie w większości wybierają szkoły ponadpodstawowe znajdujące się na 

terenie powiatu kołobrzeskiego (we wcześniejszych latach pojedyncze osoby 

wybierały szkoły w Świdwinie i w Karlinie); 

- w pierwszej trójce preferowanych szkół znajdują się: Zespół Szkół im. Macieja 

Rataja w Gościnie (gdzie uczniowie najczęściej wybierają profil policyjny, straży 

granicznej lub wojskowy), Liceum Ogólnokształcące im. H. Sienkiewicza w 

Kołobrzegu oraz Zespół Szkół Mechanicznych w Kołobrzegu (w poprzednim roku 

na trzecim miejscu znajdował się Zespół Szkół Ekonomiczno-Hotelarskich im. E. 

Gierczak w Kołobrzegu); 

- pojedyncze osoby wybierają naukę w Liceum Ogólnokształcącym im. M. Kopernika 

w Kołobrzegu, w Zespole Szkół Morskich w Kołobrzegu oraz w Społecznym Liceum 

Ogólnokształcącym im. Z. Herberta w Kołobrzegu; 

- Zespół Szkół Mechanicznych jest dominującym wyborem przyszłych absolwentów 

szkoły w Siemyślu. 

Radny Stanisław Chabera zapytał, jakie są największe problemy w 

prowadzeniu szkół przez dyrektorów. 

Dyrektor szkoły w Charzynie odpowiedziała, że największym problemem są 

braki finansowe.  

Dyrektor szkoły w Siemyślu dodał, że obie szkoły stają przed coraz większym 

wyzwaniem związanym z edukacją zwiększającej się liczby uczniów ze szczególnymi 

potrzebami, a przez to mierzą się również z brakiem wyspecjalizowanej kadry (co 

wiąże się z koniecznością dokształcania zatrudnionych nauczycieli). 

Dyrektor Szkoły w Charzynie nawiązała do ww. braków kadrowych mówiąc, że 

w obu szkołach brakuje nauczycieli przedmiotowców oraz nauczycieli wychowania 

przedszkolnego (przez co dyrektorzy obu szkół występują co roku do 
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Zachodniopomorskiego Kuratora Oświaty o możliwość zatrudnienia osób bez 

wymaganych kwalifikacji). Powiedziała również o wciąż istniejących problemach 

dzieci w nawiązaniu prawidłowych relacji rówieśniczych (na skutek pandemii), mimo 

wprowadzenia odpowiednich programów i zajęć ze specjalistami. 

Radni Rady Gminy Siemyśl nie wnieśli więcej uwag lub wniosków dotyczących 

przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił informacje dotyczące analizy oświadczeń 

majątkowych radnych Rady Gminy Siemyśl (załącznik nr 18 do protokołu sesji). 

Radni Rady Gminy nie wnieśli uwag lub wniosków dotyczących przedstawianych 

informacji. 

 

Wolne wnioski, interpelacje radnych, zapytania i odpowiedzi: 

 

1) Przewodniczący Rady przedstawił pozostałe informacje dotyczące analizy 

oświadczeń majątkowych radnych oraz pracowników Urzędu Gminy Siemyśl 

(załączniki nr 19  - 24 do protokołu sesji). 

 

2) Przewodniczący  Rady poinformował o piśmie Wojewody 

Zachodniopomorskiego z dnia 11 października 2022 r. dotyczącym ustalenia opłat za 

przedszkola (załącznik nr 25 do protokołu sesji). 

 

3) Przewodniczący Rady wspomniał o piśmie Wójta Gminy Siemyśl do 

Zarządu Powiatu z dnia 30 września 2022 r. w sprawie propozycji inwestycji 

drogowych dla Gminy Siemyśl na 2023 r. (załącznik nr 26 do protokołu sesji). 

Wójt Gminy, nawiązując do tematu, zapytał Agnieszkę Bany, czy gminy 

należące do powiatu otrzymają środki pieniężne (pozyskane przez powiat po 

sprzedaży ośrodka „Gryf”) na realizację inwestycji drogowych. 

Agnieszka Bany odpowiedziała, że nie uczestniczyła w posiedzeniu Zarządu 

Powiatu, podczas którego zapadłaby oficjalna decyzja o przekazaniu środków ze 

zbycia ww. nieruchomości gminom. Przyznała jednak, że pieniądze ze sprzedaży 

mogą zostać wydatkowane wyłącznie na inwestycje lub na pokrycie, czy też 

uzupełnienie tzw. wkładów własnych do pozyskania dofinansowań ze źródeł 

zewnętrznych. 

Wójt Gminy odniósł się do ww. wypowiedzi mówiąc, że jest zdziwiony brakiem 

znajomości tematu przez radną, ponieważ uczestniczył w spotkaniu (wraz z 

pozostałymi włodarzami gmin powiatu kołobrzeskiego) ze Starostą Kołobrzeskim i 

Wicestarostą Kołobrzeskim w powyższej sprawie. 

Agnieszka Bany stwierdziła, że informacja, o której wspomniał Wójt Gminy, 

mogła dotyczyć ogólnie planowanego przeznaczenia środków na inwestycje drogowe 

na terenach poszczególnych gmin. 

Przewodniczący Rady również zabrał głos w sprawie mówiąc, że 

przeznaczenie ww. pieniędzy na remont dróg znajdujących się na terenie gminy było 

już planowane w czasie, gdy zamierzano naprawić drogę powiatową na odcinku 

Białokury-Gorawino. 

Agnieszka Bany przyznała, że jej klub radnych wnioskował o etapowe 

dokonanie remontu ww. drogi i powiedziała, że wcześniej nie zostały podjęte 
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działania na rzecz naprawy, ponieważ gmina nie przekazała odpowiednich środków 

po to, by powiat mógł skorzystać z zewnętrznego dofinansowania przeznaczonego 

na realizację tej inwestycji. 

Przewodniczący Rady odniósł się do ww. wypowiedzi mówiąc, że gminy nie 

było stać na przekazanie środków na ten cel. 

Wójt Gminy: 

- dodał, że dzięki uporowi kierownictwa Urzędu Gminy Siemyśl i mieszkańców 

Białokur udało się zrealizować budowę chodnika w Białokurach; 

- wskazał na konieczność wyremontowania drogi na trasie Białokury-Gorawino ze 

względu na to, że jej stan zagraża bezpieczeństwu użytkowników oraz z uwagi na 

fakt, iż ww. odcinek jest częścią alternatywnej trasy w stosunku do drogi 

ekspresowej S6 oraz jest częścią drogi dojazdowej do Kołobrzegu dla mieszkańców 

sąsiedniej gminy; 

- zaapelował o równe traktowanie wszystkich gmin powiatu kołobrzeskiego; 

- stwierdził, że bardziej byłoby potrzebne rozpoczęcie remontu od odcinka Siemyśl-

Białokury z uwagi na to, że z tego fragmentu drogi korzystają zarówno mieszkańcy 

Gminy Siemyśl, jak i Gminy Rymań. 

Radny Stanisław Chabera powiedział, że wysyłał kilka interpelacji dotyczących 

odcinka Gorawino-Białokury-Siemyśl, m. in. w sprawie tworzących się kałuż na 

chodniku w Białokurach, wycinki drzew przy drodze w Świeciu Kołobrzeskim, jednak 

nie uzyskał odpowiedzi od Dyrektora ZDP. 

Przewodniczący Rady odniósł się do słów ww. radnego mówiąc, że zaprosi 

Dyrektor ZDP na odpowiednie spotkanie. 

Wójt Gminy odniósł się do słów radnego przypominając, że Dyrektor ZDP 

planuje realizację robót drogowych na podstawie odpowiedniej części budżetu 

powiatu, przez co jest w stanie zrealizować tylko część potrzebnych remontów. 

Radny Chabera, kończąc swoją wypowiedź stwierdził, że inwestycja dotycząca 

utworzenia chodnika w Białokurach jest nieudana, ponieważ została źle wykonana. 

 

4) Przewodniczący Rady wspomniał o treści przesłanej w dniu 13 października 

2022 r. wiadomości e-mail do Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady dotyczącej 

uwag co do montażu lamp ulicznych na terenie Niemierza oraz poinformował o 

załatwieniu opisanej w niej sprawy (treść wiadomości e-mail stanowi załącznik nr 27 

do protokołu sesji). 

 

5) Przewodniczący Rady przedstawił pisma z dnia 26 września 2022 r. 

mieszkańców Charzyna reprezentowanych przez Mariana Kusio w sprawie 

sprzeciwu dotyczącego sprzedaży działek nr 407, 409, 768, 770, 771 i 773 w obrębie 

Charzyno (załączniki nr 28 i 29 do protokołu sesji) i poinformował, że nikt oficjalnie 

nie wystąpił ani do Wójta Gminy, ani do Rady Gminy o sprzedaż ww. nieruchomości, 

dlatego też sprzeciw nie zostanie rozpatrzony przez Radę Gminy (pisemna 

odpowiedź stanowi załącznik nr 30 do protokołu sesji). 

 

6) Radny Stanisław Chabera poprosił o przedstawienie ustaleń związanych z 

procedurą rozwożenia, składowania i sprzedaży węgla dla mieszkańców Gminy 

Siemyśl. 

Wójt Gminy powiedział, że obecnie nie obowiązują akty prawne, które 
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precyzyjnie regulowałyby to zagadnienie. Jednak rozmawiał już z lokalnym 

przedsiębiorcą, który wstępnie wyraził zgodę na dystrybucję dostarczonego węgla. 

Poinformował również, że spotkanie z potencjalnym usługodawcą w sprawie 

dokonania konkretnych ustaleń ma odbyć się następnego dnia i zapewnił, że 

poinformuje radnych o wynikach ww. rozmowy w następnym tygodniu. 

Zastępca Wójta uzupełnił powyższą wypowiedź mówiąc, że w dniu 21 

października 2022 r. uczestniczył w wideokonferencji z Wojewodą 

Zachodniopomorskim w sprawie dystrybucji węgla przez gminy, podczas której: 

- Wojewoda próbował uzyskać informacje od gmin o tym, czy będą w stanie odebrać 

węgiel w ciągu tygodnia (taką gotowość zadeklarowało 20 gmin na ok. 190 

uczestniczących w ww. konferencji); 

- padła informacja, że prawdopodobnie pierwszym punktem, z którego gminy będą 

mogły odebrać węgiel do dystrybucji, będzie Dolna Odra (gdzie obecnie 

przesiewane jest 30 tys. ton węgla); 

- powiadomiono, że projekt ustawy dotyczący dystrybucji węgla został 

zaakceptowany przez Sejm RP i został przekazany do Senatu RP, co oznacza, że 

ustawa w tym zakresie prawdopodobnie wejdzie w życie za ok. 2-3 tygodnie; 

- poinformowano, że w ww. ustawie zostaną uregulowane kwestie związane z 

egzekwowaniem podatku akcyzowego; 

- zobowiązano gminy do wskazania do dnia 25 października 2022 r. 

zapotrzebowania na węgiel (które zostanie zdefiniowane na podstawie złożonych 

wniosków o dodatek węglowy); 

- przekazano informację o dostarczeniu węgla do gmin w dwóch transzach po 1,5 t 

na jedną osobę przed i po nowym roku; 

- zadawano wiele pytań związanych z realizacją dystrybucji węgla w praktyce. 

Zastępca Wójta powiedział również, że do Gminy Siemyśl zostało złożonych 

ok. 500 wniosków o dodatek węglowy, z czego 385 zostało już zrealizowanych. Nie 

wiadomo jednak, czy wszyscy wnioskodawcy będą chcieli zakupić węgiel po 

preferencyjnej cenie i czy przedsiębiorca, z którym gmina podejmie współpracę, 

będzie w stanie sprostać wszystkim logistycznym wyzwaniom. 

Radny Chabera dopytał, kto pokryje koszty przewozu węgla na wyznaczone 

stanowisko. 

Wójt Gminy odpowiedział, że początkowo rząd deklarował wsparcie z budżetu 

państwa, jednak – przy obecnych założeniach - w kwocie 2000,00 zł (jako limitu ceny 

zbycia węgla dla mieszkańców) powinny zostać zawarte wszystkie koszty obsługi 

przedsięwzięcia. Powiedział również, że będzie dążył do tego, by istniała możliwość 

zakupu węgla na terenie gminy. Stwierdził również, że firmy, które handlują węglem i 

innego rodzaju opałem, nadal funkcjonują i to im powinno się zlecić odpowiednią 

dystrybucję. 

Radny Stanisław Chabera dopytał, czy mieszkaniec będzie mógł zakupić 

jednorazowo węgiel w ilości 1,5 t, czy 2 t. 

Zastępca Wójta i Wójt Gminy odpowiedzieli, że uprawniony mieszkaniec gminy 

będzie mógł kupić węgiel w 2 transzach po 1,5 tony (pierwsze 1,5 t jeszcze w tym 

roku). 

Przewodniczący Rady wyraził swoją opinię w sprawie sprzedaży węgla przez 

gminy mówiąc, że jest to niepotrzebne zrzucanie odpowiedzialności na samorządy w 

sytuacji, gdy punkty handlujące węglem funkcjonowały przez wiele lat. 
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Radny Chabera, odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady, 

wskazał na problem wciąż rosnących cen węgla w działających w okolicy punktach 

sprzedaży. 

 

7) Radny Grzegorz Łojek zapytał, co obecnie dzieje się w sprawie organizacji 

komunikacji autobusowej do Kołobrzegu [przebiegającej między innymi przez 

Kędrzyno, Morowo i Byszewo – przyp. wł.]. 

Wójt Gminy: 

- powiedział, że 21 października 2022 r. otrzymał informację od Wójta Gminy Rymań, 

że zainteresowany przedsiębiorca transportowy zrezygnował z otwarcia linii na 

trasie Kołobrzeg-Dębica-Kołobrzeg [przebiegającej przez ww. miejscowości gminne 

– przyp. wł.] z powodu braku pewności co do rentowności przedsięwzięcia; 

- wyraził ubolewanie w związku z ww. sytuacją; 

- poinformował, że 26 października 2022 r. planowane jest spotkanie z Wójtem 

Gminy Rymań i Wicestarostą Kołobrzeskim w sprawie organizacji przejazdów 

autobusowych na trasie Kołobrzeg-Dębica-Kołobrzeg i zapewnił radnych o 

przekazaniu pozyskanych wiadomości; 

- zwrócił uwagę na trudną sytuację na rynku transportowym; 

- powiedział, że postara się – wraz z Wójtem Gminy Rymań – zaangażować w 

sprawę radnego Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego [Henryka 

Carewicza – przyp. wł.] w celu pozyskania odpowiedniego dofinansowania. 

 

8) Radny Stanisław Chabera zapytał Przewodniczącego Rady, na jakim etapie 

jest sprawa utworzenia posterunku policji w Siemyślu. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że padła propozycja wykupienia działki 

obok marketu Dino w Siemyślu i powiedział, że jako Przewodniczący Rady nie 

otrzymał żadnej korespondencji ani informacji od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji. 

Wójt Gminy pokrótce przedstawił wszystkie poprzednie propozycje (które nie 

uzyskały aprobaty ze strony Komendanta Wojewódzkiego Policji) oraz poinformował 

o wystosowaniu pisma z propozycją utworzenia posterunku policji na pierwszym 

piętrze budynku Urzędu Gminy Siemyśl wraz ze wspólnym wybudowaniem (z Gminą 

Siemyśl) odpowiedniej windy dla osób niepełnosprawnych. 

Radny Chabera wyjaśnił, dlaczego poprosił o przedstawienie ww. sprawy na 

sesji Rady mówiąc, że otrzymał wiele telefonów od mieszkańców gminy z 

zapytaniami o utworzenie posterunku policji w Siemyślu. 

 

9) Radny Stanisław Chabera zadał pytanie (na prośbę mieszkańca gminy) o 

to, czy dokonano przeglądu placów zabaw na terenie gminy. 

Wójt Gminy odpowiedział, że tak i poinformował, że takim przeglądem zajmuje 

się odpowiednia osoba prowadząca działalność gospodarczą. Wspomniał również o 

ostatnim przeglądzie przystanków na terenie gminy. 

Radny Stanisław Chabera odniósł się do słów Wójta Gminy mówiąc, że istnieje 

potrzeba ponownego przeprowadzenia przeglądów, ponieważ pojawiły się pewne 

problemy w miejscach zabaw dla dzieci. 

Przewodniczący Rady poprosił ww. radnego o wystosowanie właściwego 

pisma lub telefon do Wójta Gminy ze wskazaniem, na którym konkretnie placu zabaw 
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pojawiły się usterki. 

Wójt Gminy, nawiązując do tematu placów zabaw, dodał również, że: 

- zgłaszane uszkodzone elementy są na bieżącą likwidowane lub – w miarę 

możliwości – naprawiane; 

- elementy doposażenia placów zabaw w Trzyniku, Świeciu Kołobrzeskim i Kędrzynie 

ze środków pozyskanych przez Stowarzyszenie Lokalnej Grupy Działania „Siła w 

Grupie” mają zostać zamontowane na przełomie grudnia 2022 r.  i stycznia 2023 r.; 

- gmina obecnie stara się montować elementy placów zabaw z tworzyw innych niż 

drewno; 

- gmina planuje likwidację starego i stworzenie nowego placu zabaw przy szkole w 

Siemyślu, którego budowę wyceniono na kwotę 180 000,00 zł; 

- spółka European Energy Poland zadeklarowała przekazanie kwoty w wysokości 

50 000,00 zł na budowę ww. placu zabaw (za co Wójt Gminy przy okazji 

podziękował); 

- Dyrektor szkoły w Siemyślu złożył dodatkowo do spółki PKN Orlen wniosek o 

dofinansowanie ww. przedsięwzięcia (po uzyskaniu tych środków będzie wiadomo, 

jaką kwotę gmina będzie musiała przeznaczyć na ten cel ze swojego budżetu); 

- plac zabaw przy szkole w Charzynie został zlikwidowany ze względu na trwające 

prace nad rozbudową ww. szkoły i jeszcze nie wiadomo, w którym konkretnie 

miejscu zostanie odbudowany; 

- plac zabaw przy stawie w Charzynie zostanie doposażony po oczyszczeniu ww. 

akwenu. 

 

10) Sołtys Sołectwa Nieżyn Jan Gabryszewski zapytał, kto zajmie się naprawą 

dróg leśnych między Nieżynem a Niemierzem, które zostały zniszczone na skutek 

przewozu drewna ciężkimi maszynami przez prywatną firmę. 

Wójt Gminy odpowiedział, że ww. drogi należą do Państwowego 

Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe, więc naprawą powinno zająć się 

Nadleśnictwo Gościno. Powiedział również, że wystosuje odpowiednie pismo 

zarówno w tej sprawie, jak i w kwestii dotyczącej wniosku o wsparcie w zakresie 

remontu dróg należących do ww. przedsiębiorstwa i znajdujących się na terenie 

gminy. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Nadleśnictwo Gościno zawsze naprawia 

swoje drogi i tu pozostaje jedynie kwestia zwrócenia się do ww. przedsiębiorstwa o 

podjęcie właściwych działań. 

Sołtys Jan Gabryszewski stwierdził, że w ostatnim czasie to nie Nadleśnictwo 

Gościno dokonywało napraw, a pracownicy komunalni gminy. 

Wójt Gminy odniósł się do ww. spostrzeżenia mówiąc, że wspomniane przez 

sołtysa naprawy miały jedynie charakter częściowy. 

 

11) Sołtys Sołectwa Nieżyn Jan Gabryszewski zadał pytanie o to, czy zostanie 

wykonane ogrodzenie przydrożnej kapliczki w Nieżynie. 

Wójt Gminy powiedział, że w tej sprawie kontaktował się już z radną Grażyną 

Martysz-Kociak oraz właścicielem działki, na której jest umiejscowiona ww. kapliczka 

i ustalono, że mieszkańcy Nieżyna dokonają nasadzeń wokół kapliczki, a właściciel 

zainstaluje płotek. 

Radna Grażyna Martysz-Kociak doprecyzowała wypowiedź Wójta Gminy 
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mówiąc, że podczas symbolicznego otwarcia farm wiatrowych na terenie gminy [o 

którym napisano wyżej – przyp. wł.] zadeklarowała, że – wraz ze stowarzyszeniem 

działającym w Nieżynie – dokona odpowiednich nasadzeń, po montażu ww. płotu w 

odpowiedniej odległości, a właściciel zobowiązał się do odpowiedniego ustawienia 

ogrodzenia. 

Przewodniczący Rady jako świadek potwierdził dokonanie ww. ustaleń. 

Wójt Gminy poinformował również, że uprzedził ww. radną przed nasadzaniem 

dużych i kosztownych roślin ze względu na to, że wspomniane wcześniej farmy 

wiatrowe mogą wykorzystywać w przyszłości ww. działkę do umożliwienia przewozu 

dużych części turbin wiatrowych, co może spowodować uszkodzenie posadzonych 

krzewów. 

Radna Grażyna Martysz Kociak powiedziała, że ww. stowarzyszenie nie 

planuje posadzenia tui ani innych tego typu roślin. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął sesję 

słowami „zamykam sesję Rady Gminy Siemyśl”.  

 

Materiały i uchwały Rady Gminy stanowią załączniki do protokołu obrad sesji 

(od nr 1 do nr 33).  

 
 
 

Przewodniczący Rady 
 
 

Janusz Tasak 
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